

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT / OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - May 2025/ Mai 2025
(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

Have you ever heard a statistic that just stays with you? I was recently attending the Nature Finance Forum Europe 2025 in Paris and one of the speakers cited a piece of [research](#) by the Finance for Biodiversity Foundation, that just 250 companies in the MSCI World Index are responsible for 73% of the estimated biodiversity impact of the index. This is in a similar vein to the [work](#) done by the Carbon Majors Database that found just 100 companies in the world have been responsible for 71% of the global GHG emissions since 1998. Or more chillingly, a recent [study](#) published in Nature by Dartmouth College that just 111 fossil fuel companies are responsible for \$28 trillion in climate damage caused by extreme heat between 1992 and 2020.

We are facing a range of global, systemic challenges from climate change and biodiversity loss to rising conflict and inequality. Many thought leaders refer to this as a polycrisis. It can feel daunting to think about how we should go about solving these multiple, interconnected, complex challenges, but statistics like the ones just mentioned remind us all that there are clear indications of where we need to start.

While the ultimate responsibility is shared, the finance industry plays a particularly key role across the value chain. This includes, but is not limited to, actively engaging companies that are causing damage on credible transition plans (and holding them accountable for delivering on those plans), investing in the industries of the future and real solutions, and using their powerful voices to advocate for market conditions that account for and price in environmental and social damage. There are many levers the finance sector has at its disposal and the research is clear on where they need to use them.

Kali Taylor
Managing Director, SFG

INTERVIEW OF THE MONTH: DAVID CRAIG, TNFD



"TNFD responds to fundamental questions around risk management and long-term financial and business resilience. Despite what regulation may or may not exist, TNFD adoption and reporting continues, because market participants are understanding that nature risk already exists in their business models."

This month, SFG had the pleasure of speaking to David Craig, the Co-Chair of the Task Force for Nature-Related Financial Disclosures (TNFD). He shared more information on the uptake of the voluntary framework since its launch in 2023, what they are doing to address data and capacity gaps, and how nature-related assessments and disclosures are helping businesses to innovate, reduce costs, access new markets and identify new investment opportunities. [To the interview](#)

WHAT'S HAPPENING AT SFG?

2025 General Assembly

June 4th, 2025 | 17-20h | L'iceBergues (Rue Kléberg 12)

SFG's General Assembly will take place on June 4. The AG will be followed by a discussion and debate on: *Sustainable Finance in a New World Order*. All guests are invited to join a networking cocktail after the official program.

While the AG is primarily for members, there are a number of seats available for observers from the broader community. Only members may vote in during the AG. [Register here](#).

Our 2024 Annual Report is now out!

2024 was a year of growth and activity for SFG. Here are a few highlights:

- We added 46 new individual members and 9 institutional members, bringing our community to 440 individuals and 57 institutions.
- We introduced new event formats and programs that benefit our members and the community including peer-exchange roundtables and a student mentorship program.
- We launched a Nature and general resource Hub.

Read more in the [2024 Annual Report](#).

**ANNUAL
REPORT
2024****Save the date: June 25th, Summer Meet & Connect**

Our Summer Meet & Connect is our most popular because we have the opportunity to congregate OUTSIDE for networking and exchange. Mark it down in your calendar so you keep the evening free, a sign up link will be circulated in our June newsletter.

FOR YOUR RADAR

ISFB Sustainable Finance Certificate (in French)**06 June 2025 - 27 June 2025**

SFG Member, the Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB), is offering an intensive 4-day non-consecutive training course designed to give you a complete mastery of the sustainable finance ecosystem. You will learn how to assess ESG criteria and develop investment strategies in line with sustainable practices. The ISFB Sustainable Finance Certificate is directed by Antoine Mach. This course is supported by the FFPC and allows employees of the banking and financial sector in the canton of Geneva to take the course for a preferential fee of CHF 1,785.

Find out more and register here: [ISFB Certificate in Sustainable Finance](#)

Investor Briefing: Integrating Human Rights within Financial Decision Making**Tuesday, May 20th, 2025 | 16h CET | Online**

The Investor Alliance for Human Rights, in collaboration with the Geneva Center for Business and Human Rights and the Finance & Human Rights, will host an investor briefing exploring how financial institutions are integrating human rights into their core business practices. The webinar will feature a [new publication](#) that identifies key trends, persistent challenges, and opportunities concerning the current state of human rights integration within financial decision-making in Europe. [Register here](#)

Swiss Climate Reporting Forum 2025 - Next Week!**Wednesday, May 14th, 2025 | SIX ConventionPoint, Zürich**

The [Swiss Climate Reporting Forum](#), organized by GreenBuzz, Celsius Pro, and Pelt8, now in its 3rd edition, leads the conversation in Switzerland and beyond on climate reporting and business transition. The Forum brings together experts to show how companies can leverage reporting to gain a competitive edge. **Sustainable Finance Geneva is pleased to offer its members a 15% discount** as an Institutional Partner for the forum. Members can access a discount code in the [SFG community platform](#) and [register here](#).

Breaking Bias: Gender Diversity in Investing**June 10 | 13 - 15h30 | Deloitte (1 Rue du Pré-de-la-Bichette)**

This event aims to raise awareness about unconscious gender bias and how it influences decision-making processes. It will explore the opportunities and risks

associated with gender equity practices, with a particular focus on wealth management and intergenerational wealth transfer. [Register here](#)

SUSTAINABLE FINANCE NEWS

- **ISSB Eases Scope 3 Reporting Requirements for Financial Sector**

The International Sustainability Standards Board (ISSB) has proposed amendments to its IFRS S2 climate disclosure standard, offering financial institutions relief from certain Scope 3 reporting requirements. Specifically, the changes would allow entities to exclude emissions associated with derivatives, facilitated transactions, and insurance activities from their disclosures, while still requiring them to report the volume of these excluded activities to maintain transparency. [ESG Today](#)

- **What the ESG Backlash Reveals - and What Comes Next**

In this thought piece, Dr. Ioannis Ioannou, Associate Professor of Strategy and Entrepreneurship at London Business School, contends that the recent backlash against ESG initiatives stems more from political polarization and terminology fatigue rather than from opposition to the core principles of sustainability. Despite regulatory rollbacks and shifting rhetoric, he emphasizes that the underlying importance of sustainability remains, and urges companies to maintain their focus, recommit to their purpose, and lead with resilience. [Forbes](#)

- **ESG fund outflows hit record as sustainable investing backlash grows**

In the first quarter of 2025, global ESG investment funds experienced record net outflows of approximately \$8.6 billion, marking a significant shift as European funds recorded their first outflows since at least 2018, alongside continued U.S. withdrawals. Factors contributing to this trend include political opposition to ESG principles, particularly in the U.S. under the Trump administration, underperformance in sectors like clean energy, and evolving regulatory landscapes leading to increased caution among asset managers. [Financial Times](#)

VERSION FRANÇAISE

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

Chère communauté,

Avez-vous déjà entendu une statistique qui vous est restée en tête ? J'ai récemment assisté au Nature Finance Forum Europe 2025 à Paris, et l'un des intervenants a cité une étude de la Finance for Biodiversity Foundation : seulement 250 entreprises de l'indice MSCI World sont responsables de 73 % de l'impact estimé sur la biodiversité de l'indice. Cela fait écho aux travaux menés par la Carbon Majors Database, qui a révélé que seulement 100 entreprises dans le monde sont responsables de 71 % des émissions mondiales de gaz à effet de serre depuis 1998. Plus inquiétant encore, une étude récente publiée dans *Nature* par le Dartmouth College montre que seulement 111 entreprises de combustibles fossiles sont responsables de 28 000 milliards de dollars de dommages climatiques causés par les vagues de chaleur extrême entre 1992 et 2020.

Nous faisons face à une série de défis mondiaux et systémiques : changement climatique, perte de biodiversité, montée des conflits et des inégalités. Certains parlent de « polycrise ». Il peut être décourageant de réfléchir à la manière de résoudre ces défis multiples, interconnectés et complexes, mais des statistiques comme celles mentionnées nous rappellent qu'il existe des points de départ clairs.

Si la responsabilité est en fin de compte partagée, le secteur financier joue un rôle central tout au long de la chaîne de valeur. Cela inclut, sans s'y limiter, l'engagement actif auprès des entreprises qui causent des dommages afin qu'elles mettent en place des plans de transition crédibles (et la nécessité de les tenir responsables de leur mise en œuvre), l'investissement dans les industries de demain et dans des solutions concrètes, ainsi que l'utilisation de leur influence pour plaider en faveur de conditions de marché qui prennent en compte et intègrent les dommages environnementaux et sociaux dans les prix. Le secteur financier dispose de nombreux leviers, et la recherche montre clairement où et comment il doit les actionner.

Kali Taylor
Directrice, SFG

INTERVIEW DU MOIS : DAVID CRAIG, TNFD



« TNFD répond à des questions fondamentales en matière de gestion des risques et de résilience financière et commerciale à long terme. Indépendamment de l'existence ou non d'une réglementation, l'adoption et la publication de rapports TNFD se poursuivent, car les acteurs du marché comprennent que le risque lié à la nature est déjà présent dans leurs modèles économiques. »

Ce mois-ci, SFG a eu le plaisir d'échanger avec David Craig, coprésident de la Taskforce on Nature-related Financial Disclosures (TNFD). Il a partagé des informations sur l'adoption du cadre volontaire depuis son lancement en 2023, les mesures mises en place pour combler les lacunes en matière de données et de capacités, ainsi que la manière dont les évaluations et les rapports liés à la nature aident les entreprises à innover, à réduire leurs coûts, à accéder à de nouveaux marchés et à identifier de nouvelles opportunités d'investissement. [Vers l'interview complet](#)

QUOI DE NEUF À SFG ?

Assemblée Générale 2025

4 juin 2025 | 17h–20h | L'iceBergues (Rue Kléberg 12)

L'Assemblée Générale de SFG se tiendra le 4 juin. Elle sera suivie d'une discussion sur le thème : *La finance durable dans un nouvel ordre mondial*. Tous les invités seront ensuite conviés à un cocktail à l'issue du programme officiel.

Bien que l'Assemblée Générale soit avant tout destinée aux membres, certaines places seront disponibles pour des observateurs issus de la communauté élargie. Seuls les membres ont le droit de vote lors de l'AG. [Inscriptions disponibles ici](#).

Notre Rapport Annuel 2024 est désormais disponible !

L'année 2024 a été une année de croissance et d'activité pour SFG. Voici quelques faits marquants :

- Nous avons accueilli 46 nouveaux membres individuels et 9 nouveaux membres institutionnels, portant notre communauté à 440 individus et 57 institutions.
- Nous avons lancé de nouveaux formats d'événements et programmes au bénéfice de nos membres et de la communauté, notamment des tables rondes et un programme de mentorat étudiant.
- Nous avons mis en place des centres de ressources, dont un dédié à la nature.

[Découvrez l'intégralité du Rapport Annuel ici.](#)



RAPPORT D'ACTIVITÉ 2024



Save the date: 25 Juin, Summer Meet & Connect

Notre événement *Summer Meet & Connect* est le plus populaire de l'année, car il nous offre l'occasion de nous retrouver EN PLEIN AIR pour échanger et réseauter. Notez la date dans votre agenda pour garder votre soirée libre — un lien d'inscription sera diffusé dans notre newsletter de juin.

BON À SAVOIR**Certificat en Finance Durable de l'ISFB****06 juin 2025 – 27 juin 2025**

Membre de SFG, l'Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB) propose une formation intensive de 4 jours non consécutifs, conçue pour vous permettre de maîtriser l'écosystème de la finance durable. Vous apprendrez à évaluer les critères ESG et à développer des stratégies d'investissement alignées sur des pratiques durables. Le Certificat en Finance Durable de l'ISFB est dirigé par Antoine Mach. Cette formation est soutenue par la FFPC et permet aux collaborateurs du secteur bancaire et financier du canton de Genève de bénéficier d'un tarif préférentiel de CHF 1'785.

Informations et inscriptions : [Certificat ISFB en Finance Durable](#)

Briefing Investisseurs : Intégrer les Droits Humains dans la Prise de Décision Financière (en anglais)**Mardi 20 mai 2025 | 16h CET | En ligne**

L'Investor Alliance for Human Rights, en collaboration avec le Geneva Center for Business and Human Rights et Finance & Human Rights, organise un briefing destiné aux investisseurs pour explorer la manière dont les institutions financières intègrent les droits humains dans leurs pratiques. Ce webinaire présentera une [nouvelle publication](#) mettant en lumière les tendances, les défis et les opportunités liés à l'intégration des droits humains dans les décisions financières en Europe.

[Inscriptions disponibles ici.](#)

Swiss Climate Reporting Forum 2025 - La semaine prochaine !**Mercredi 14 mai 2025 | SIX ConventionPoint, Zürich**

Le [Swiss Climate Reporting Forum](#), organisé par GreenBuzz, Celsius Pro et Pelt8, qui en est à sa troisième édition, mène la conversation en Suisse et au-delà sur le reporting climatique et la transition des entreprises. Le Forum rassemble des experts pour démontrer comment les entreprises peuvent tirer

parti du reporting pour renforcer leur avantage concurrentiel. **Sustainable Finance Geneva a le plaisir d'offrir à ses membres un rabais de 15%** en tant que partenaire institutionnel du forum. Les membres peuvent accéder à leur réduction sur [la plateforme communautaire de SFG](#) et [s'inscrire ici](#).

Breaking Bias : Diversité de Genre dans l'Investissement (en anglais)

10 juin | 13h – 15h30 | Deloitte (1 Rue du Pré-de-la-Bichette)

Cet événement vise à sensibiliser au biais et préjugés sexistes inconscients et à leur influence dans les de prise de décision. Y seront discutés les risques mais aussi les opportunités liés aux pratiques d'équité de genre, notamment en matière de gestion de fortune et de transfert intergénérationnel de patrimoine. [Inscriptions disponibles ici](#).

ACTUALITÉS DE LA FINANCE DURABLE

- **Finance : « L'Europe doit rester fidèle à ses ambitions climatiques » face aux « États-Unis de l'abandon »**

Marilyn Waite, présidente du Climate Finance Fund souligne que le désengagement des États-Unis des Accords de Paris, bien que regrettable, ne freine pas la dynamique mondiale des investissements verts. Les mesures douanières de Donald Trump pourraient toutefois alourdir le coût des technologies climatiques et ralentir la transition écologique. L'Europe a, selon elle, un rôle clé à jouer grâce à son pouvoir réglementaire et à sa capacité à orienter les financements vers des solutions durables. Elle voit également la Chine comme un acteur stratégique, avec des engagements clairs et des politiques incitatives en faveur de la finance verte. [Forbes](#)

- **Finance durable et défense**

La Commission européenne souhaite renforcer l'industrie de défense via le plan « ReArm EU », en mobilisant 800 milliards d'euros, incluant une part d'épargne privée. Ce projet relance le débat sur la compatibilité entre finance durable et financement de la défense. Si certains y voient une contradiction, d'autres estiment que les critères ESG peuvent encadrer un secteur de la défense plus responsable, sans en compromettre les principes fondamentaux. [AGEFI](#)

- **88 % des investisseurs mondiaux manifestent leur intérêt pour l'investissement durable : enquête Morgan Stanley**

Selon le dernier rapport *Sustainable Signals* de Morgan Stanley, 88 % des investisseurs à travers le monde manifestent un intérêt pour l'investissement durable, avec un enthousiasme particulièrement marqué chez les générations Z (99 %) et Y (97 %). Près de 60 % prévoient d'augmenter leur allocation à ces investissements, motivés avant tout par la conviction que ceux-ci offrent des rendements compétitifs. L'énergie propre et l'efficacité énergétique figurent parmi les priorités majeures, tandis que la transition énergétique est perçue par plus de 80 % comme une opportunité de rendement. [ESG News](#)



RÉPUBLIQUE
ET CANTON
DE GENÈVE



FONDATION
GENÈVE
PLACE
FINANCIÈRE
GENEVA
FINANCIAL
CENTER



Powered by Glue Up

All-in-one CRM Software for Growing Communities